

Kamerun" in Tiko, concerning the Cameroons under United Kingdom administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,²⁰

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative;

2. *Recommends* that the Administering Authority should continue to adopt the necessary measures for the improvement of sanitary and educational facilities in the area of Tiko.

966th meeting,
20 March 1959.

1944 (XXIII). Petition from Mr. Edouard Tenkio, President of the Local Committee of "One Kamerun" in Tiko (T/PET.4/157)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Edouard Tenkio, President of the Local Committee of "One Kamerun" in Tiko, concerning the Cameroons under United Kingdom administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,²¹

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that there has been no discrimination in favour of Nigerians in enforcing the provisions of the Public Health Ordinance.

966th meeting,
20 March 1959.

1945 (XXIII). Petition from Mr. Manfred Manje (T/PET.4/158)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Manfred Manje concerning the Cameroons under United Kingdom administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,²²

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

966th meeting,
20 March 1959.

1946 (XXIII). Petition from Mr. Mbango Mpongo (T/PET.4/159)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Mbango Mpongo concerning the Cameroons under United Kingdom administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,²³

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

966th meeting,
20 March 1959.

²⁰ See T/PET.4/156, T/OBS.4/47, T/L.903.

²¹ See T/PET.4/157, T/OBS.4/47, T/L.903.

²² See T/PET.4/158, T/OBS.4/47, T/L.903.

²³ See T/PET.4/159, T/OBS.4/47, T/L.903.

Theresia Nana, présidente du Comité des femmes du One Kamerun de Tiko, concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni²⁰,

1. *Appelle l'attention* de la pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Recommande* à l'Autorité administrante de continuer à prendre les mesures nécessaires pour améliorer les installations d'hygiène et d'enseignement de la région de Tiko.

966ème séance,
20 mars 1959.

1944 (XXIII). Pétition de M. Edouard Tenkio, président du comité de base du One Kamerun de Tiko (T/PET.4/157)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Edouard Tenkio, président du comité de base du One Kamerun de Tiko, concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni²¹,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment qu'il n'y a pas eu de discrimination en faveur des Nigériens dans l'application des dispositions de l'ordonnance relative à la santé publique.

966ème séance,
20 mars 1959.

1945 (XXIII). Pétition de M. Manfred Manje (T/PET.4/158)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Manfred Manje, concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni²²,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

966ème séance,
20 mars 1959.

1946 (XXIII). Pétition de M. Mbango Mpongo (T/PET.4/159)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Mbango Mpongo, concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni²³,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

966ème séance,
20 mars 1959.

²⁰ Voir T/PET.4/156, T/OBS.4/47, T/L.903.

²¹ Voir T/PET.4/157, T/OBS.4/47, T/L.903.

²² Voir T/PET.4/158, T/OBS.4/47, T/L.903.

²³ Voir T/PET.4/159, T/OBS.4/47, T/L.903.